
Zápis č. 5/2017 Komise životního prostředí   

Rady městské části Praha 21, konané dne 24.5.2017 
 

Zahájení jednání        16:30  

Ukončení jednání:    18:00 

Účastníci jednání 
 

Přítomni:  M. Švejnoha., DiS. - tajemník  

                     RNDr. J. Jenšovská – předsedkyně komise 

Ing. J. Carbolová, Ing. R. Březina, Ing. V. Beroušek, Ing. M. Hartman  - členové komise 

 

Omluveni: M. Váša, DiS., Mgr. J. Hruška  

Nepřítomni: - 
Přizvaní zaměstnanci ÚMČ P21:  M. Vrbková 

Hosté:  

Program 
 

1. Představení nových členů a tajemníka KŽP – proběhlo krátce a neformálně 

2. Projekt obnovy aleje v ulici Donínská – náhradní výsadba na pozemcích MČ. 

Paní Vrbková z OŽPD informovala členy komise o stavu aleje v ulici Donínská. Alej byla vysázena v 

roce 2005 po vybudování RD v oblasti. Stávající výsadba sestává z kombinace jeřabin a hlohu. Byl 

předložen situační plánek výsadby a představena dosadba formou náhradní výsadby. Po diskusi v 

komisi byly pozemky v ulici Donínská komisí schváleny. S navrženým místem komise souhlasí. 

3. Třešňový sad Skalka – informace z neformální schůzky  

Předsedkyně komise se minulý týden setkala s místostarostkou Sibřiny paní Bohuslavou Kolářovou. 

Dohodly se, že se nadále budou informovat o projektech dotýkajících se životního prostředí obou 

obcí, zejména budou spolupracovat při budování nových a obnově původních cest spojujících obě 

obce. Paní místostarostka informovala o úmyslu obnovit cestu u třešňového sadu Skalka 

4. Jižní cesty 

V souvislosti s přístupem na jižní cesty OŽPD písemně osloví Zemědělskou společnost Šestajovice-

Jirny, a.s. a požádá o vrácení klíčů od závory u hřbitova a o informaci, jak byly upraveny příjezdové 

cesty, o což OŽPD žádal v minulém dopise. Dále požádá zemědělskou společnost o informaci jaké 

má společnost do budoucna plány s obděláváním dotčených pozemků v souvislosti se stavbou 

přeložky silnice I/12.  

Byl projednán návrh pohovořit se společností o jiných možnostech přístupu na jimi obdělávané 

pozemky než jsou ulice Novosibřinská a Zaříčanská; první je téměř neustále dopravně přetížená a 

druhá je v dezolátním stavu, přičemž provoz těžké zemědělské techniky tento stav jen zhoršuje. Další 

možností by bylo spojit se se zástupci obce Koloděje a společně vybudovat trvalý povrch v ulici 

Ježovické. Další možností je vybudovat úplně nový sjezd na pole (z ulice V Lipách?) 

5. Orchidejová louka – biokoridor Běchovického potoka  

Bod odložen na příští jednání. Pan Švejnoha dodá mapové podklady s rozložením vlastníků 

6. Kácení:  

- Špatný stav dřeviny (topol) u pěšiny na konci ulice Čankovská, parcela č. 1408/1 komise byla 

informována o probíhajícím řízení 

- Stav parku před ZŠ – s výsadbou nových dřevin počkat podle toho, jak přečkají další léto 

současné dřeviny   

- Hřbitov – komise byla informována o záměru prořezání dřevin v těsné blízkosti hřbitovní zdi a o 

nutnosti každoroční redukce ostružiní u hřbitova 

Návrh na pokácení vrby u klubovny rybářů – komise souhlasí s návrhem pokácet stávající vrbu u 

klubovny, OŽPD zváží přiměřenou náhradní výsadbu. 

 

7. Komise v souvislosti s požadavkem občanů z Veřejného fóra dne 19.4. 2017 na redukci stavu černé 

zvěře v Klánovickém lese navrhla, aby se OŽPD dotázal na MHMP, jak hodlá postupovat v této věci 



v souvislosti s avízovaným postupem  (jak nedávno uvedly některé internetové servery) pomocí 

potravních lákadel odvést divoká prasata z katastru Horních a Dolních Počernic a Běchovic   do 

Klánovického lesa. 

8. Komise navrhla zaslat dopis na Lesy ČR upozorňující na stav lesních cest v prostoru nad ulicí 

Hodkovskou a požádat o proklestění mlází u Hodkovské u a lesních cest dále v lese, včetně odklizení 

dřevin, a to z důvodů většího výskytu černé zvěře v těchto místech. Zároveň komise navrhla zaslat 

dopis na Lesy hl. m. Prahy upozorňující na stav pěšin v lese navazujících na ulici Čentická naproti 

multifunkčnímu hřišti. Pan Švejnoha byl paní Carbolovou požádán, aby zjistil možnost přidat 

kontejner na papír do stanoviště v ulici Holšická. 

9. Splašky na Blatově  - informace o vývoji situace 

Bod odložen, pan Švejnoha zjistí, zda byla zpětná odezva od oslovených občanů. 

10. Projednání situace spojené s předáváním projektů okrašlovacího spolku Újezdský strom do trvalého 

užívání Městské části Praha 21 

Předsedkyně oznámila členům komise, že dle informace OŽPD ze všech dokončených projektů 

spolku Újezdský strom byl do trvalého užívání MČP21 oficiálně předán pouze projekt „aleje jasanů a 

jeřábů“ v ulici Čankovská. Grantové projekty, v kterých bylo aktivní OŽPD MČP21 a jež Újezdský 

STROM pouze zastřešoval, jsou v pořádku, OŽPD se o ně stará, ale nejsou předané, jsou funkční a 

prosperují. Další projekty, jako „Obnovení původní cesty pro pěší na pozemku parc. č. 1408/1 

k.ú.Ú/L“ (Grant poskytnutý usnesením Rady HMP č. 653 ze dne 17.5.2011, Závěrečná zpráva 

odevzdána dne 19.12.2012) a projekt  „Jižní spojka“ – obnova ovocného stromořadí a historické cesty 

v Újezdě nad Lesy - I.etapa“ – od ulice Staroújezdské po ulici Oplanskou, probíhaly zcela 

samostatně, není patrné,  co všechno bylo předmětem grantu ani jak má vypadat konečný stav, či na 

kolik let péče o projekt se žadatel zavázal. 

Po diskusi byl pan Hartman požádán, aby členům komise dodal např. v elektronické formě nebo ve 

formě odkazu, podklady (návrh projektu a závěrečnou zprávu) k projektům již realizovaným 

okrašlovacím spolkem a příslušnou dokumentaci k projektům probíhajícím. Pan Hartman má za to,  

že některé projekty by měly být přístupné v programu Afresco. Až se členové komise s materiály 

seznámí, pokusí se navrhnout, jakým způsobem by se mohla věc vyřešit k oboustranné spokojenosti.  

V této souvislosti pan Hartman projevil přání, aby se vytvořila pravidla, dle kterých by se do 

budoucna v podobných případech postupovalo, tedy aby už ve fázi, kdy uchazeč o dotaci žádá 

MČP21  o finanční spoluúčast, zároveň předložil i náklady a výčet prací, které bude po předání 

projektu trvale zabezpečovat sama MČ. Komise souhlasila s názorem, že při dodržení jasných 

pravidel by se situaci podobné té dnešní mohlo předejít. Předsedkyně komise informovala, že na 

konceptu předávacího postupu již pracoval pan Ing. Orlovský v OŽPD. 

11. I/12 BĚCHOVICE – ÚVALY (EIA) – seznámení s projektem, návrhy, postřehy, připomínky 

Komise po diskusi doporučila v návrhu EIA variantu, která počítá se sjezdem a nájezdem v Květnici, 

a to kvůli odlehčení dopravy v Újezdě nad Lesy. Pan Beroušek seznámil přítomné s připomínkami 

ČIŽP, se kterými se komise ztotožnila. 

 

Zapsal:   M. Švejnoha., DiS                      dne: 25.5.2017 

 

Předáno k připomínkování  RNDr. Jenšovské        dne: 25.5.2017   

 

Připomínky zapracovány:  31.5.2017 

Zápis ověřen dne:  31.5.2017 - e-mailem 

Termín příštího jednání je:  14.6.2017 v 16:30 hod. v kanceláři č. 6 

  

 

 


